

Løgstrup Strategi og Udviklingsråd - Biogruppen

Mødereferat

Mødet afholdt den 7. marts 2024

Placering Sognegården, Borgergade 10, Løgstrup

Deltagere:

Uffe Madsen

Vibe Søndergaard

Kirsten Gaardsdal

Anja Hellerup

Anne Sejer Krigbaum

Kirsten Mougard

Afbud fra:

Elin Maagaard

Borgerforeningen:

Esther Døssing

Gæst:

Ingen

Dagsorden

- 1 Præsentation af deltagerne i gruppen med fokus på, om den enkelte har særlige interesseområder
- 2 Omtale af, hvad vi har fået gennemført og, hvad vi er i gang med
- 3 Organisering - Basisgruppe
- 4 Drøftelse af, hvad vi hver især vil arbejde med i fremtiden
- 5 Seneste nyt om, hvad der arbejdes med på kirkegårdene
- 6 Drøftelse af, hvad vi vil bruge "vores" kr. 100.000 fra kommunen til herunder, hvornår vi får dem
- 7 Drøftelse af, hvordan vi skaffer penge, bl.a. gennem de link vi har fået fra kommunen
- 8 Eventuelt
- 9 Næste møde

- 1 Kirsten M. bød velkommen. Vi har to nye medlemmer, så derfor præsenterede vi os, hver især.
- 2 Til orientering for de nye medlemmer, og til glæde for de oprindelige medlemmer gennemgik vi de ting vi har arbejdet med og fået gennemført. Det er følgende:

Hundeskov

Arrangement, hvor byen var inviteret til at bygge fuglehuse – gratis, vi havde skaffet materialet m.m. Og der var forplejning

Foredrag ved Vibe i Sognegården om tiltag i private haver m.m. for at fremme biodiversiteten

Byvandring med Carina fra kommunen med fokus på biodiversitet

Påvirket etablering af bypark og forskønnelse af bymidten i en "biodivers" retning

- 3 Kirsten M. foreslog at vi organiserer os med en Basisgruppe, bestående af hele gruppen, og med undergrupper der tager ansvar for delområder. I Basisgruppen mødes vi ca. en gang i kvartalet og følger op på det vi aftalte på forrige møde. Vi taler også om de kommende opgaver og fordelingen af ansvaret for opgaven mellem os. Og vi er enige om, at vi altid kan kontakte hinanden for hjælp til praktisk arbejde og rådgivning.
- 4 Vi har opgaver til den kommende tid og har hver især budt ind med følgende:

Navn	Opgave
Uffe	Samarbejde med Elin om tiltag ved landbruget
Vibe	Konsulent for os. Regnvandsbed på Hjarbækvej. Foredrag på Naturskolen den 13.3.24
Kirsten G	Etablering af kvashegn i samarbejde med bypedellerne. Vedligeholdelse og tilplantning af de 6-kantede bede rundt om i byen
Esther	Samarbejde med Kirsten G om de opgaver der er nævnt ovenfor
Anne	Undersøger muligheder for den "trekant" ved indkørslen til byen ved tanken
Anja	Kontakter Emil Jensen for at få en aftale om begrænset græsslåning på "trekanten" ved udkørslen til Skivevej- ved tanken
Kirsten M	Kontakt til Terese på kommunen for at få afklaret om det grundstykke på højre hånd ved Himmerlandsstiens indgang ved Hovedgaden kan laves til blomstereng, og det videre arbejde med det, afhængigt af svaret. Afklaring på, hvordan vi forholder os med hensyn til kr. 100.000 vi har fået til rådighed i biogruppen. Kontakt til Carina på kommunen for at spørge om hun vil få "Park og Vej" til at reetablere vejtræer ind i byen.

Vi drøftede, hvor bypedellerne skal slå græs i byen. Esther taler med dem om det vi har bestemt.

Det er et stort arbejde at vedligeholde alle de 6 kantede bede i hele byen, men Kirsten og Esther vil gerne påtage sig det i år. Uffe foreslog at, hvis arbejdet blev for omfattende vil vi forsøge at få beboerne i byen til at "adoptere" et eller flere bede. Det har dels det formål at arbejdet bliver bredt ud, dels at byens indbyggere bliver engageret i og opmærksomme på biodiversitet.

Vi aftalte at der holdes et sensommer-/efterårsarrangement i lighed med det vi havde i 2023. Vi overvejer, hvad indholdet kan være. Der er nævnt Insekthoteller, pindsvinehuse, fuglehuse, opbygning af kvashegn til inspiration i egen have m.m. Måske laver vi en "buffet" så man kan vælge mellem flere tiltag.

- 5 Anja kunne fortælle at der er meget fokus på biodiversitet på kirkegårdene generelt. Lokalt er der vedtaget en helhedsplan for Vorde Kirkegård, men udrulning af planen vil strække sig over mange år. Anja nævnt at der er tale om mange forskellige tiltag, bl. A. at plante frugttræer, lave kvashegn, have bistader på kirkegården, få skoleklasser til at lave fuglehuse til ophængning på kirkegården, kompostering, returnering til gartneren af de plasticpoter der er kommet udplantningsblomster i og beplantning af tomme gravsteder med blomster/buske. Anja omtalte også at der var fokus på kirkegårdsdiger, som nogen taler om at rense for beplantning. Det fandt Vibe var en MEGET dårlig ide, så det håber vi ikke der kommer til at ske.
- 6 I forbindelse med byfornyelsen har Biogruppen fået kr. 100.000 som vi må disponere over. Kirsten M kontakter kommunen for at få mere at vide om, hvordan vi konkret skal forholde os til pengene.
- 7 Dette punkt er udsat til næste møde
- 8 Under eventuelt talte vi om tidshorizonten for offentliggørelse af forløbet for motorvejen. Uffe fremførte at vi bør arbejde på at få flere interesserede med i gruppen – punkt til næste møde.
- 9 Næste møde sidst i maj/først i juni

Referent Kirsten Mougard